

IGU COMMISSION ON POLITICAL GEOGRAPHY
COMMISSION DE GÉOGRAPHIE POLITIQUE de l'UGI
2018 IGU Regional Conference / Conférence régionale 2018 de l'UGI
Québec, Canada, August 6-10 2018

Canadian Geographers Annual Conference/ Géographes canadiens, Conférence annuelle

SPECIAL SESSION 2

C34-SP2. The populism-nationalism nexus and political geographic (dis)order.

Convenor: Alexander B. Murphy, University of Oregon, abmurphy@uoregon.edu

The populism-nationalism nexus and political geographic (dis)order

The Commission on Political Geography welcomes papers pertaining to the relationship between the rise of populist movements and territorial nationalism. The aim is to encourage consideration of the role territorial nationalism plays in the emergence of such movements, as well as the implications of populist movements for issues of identity and belonging. We welcome a range of papers exploring the populism-nationalism nexus and the role it is playing in the evolving political geographic (dis)order.

Themes that would be particularly appropriate include the following:

- The role of ethnonationalism in populist movements
- The territorial strategies of populist movements
- The political-geography of populist opposition
- Implications of populism for conceptualizations of the people-territory-identity relationship
- Differences in populist uprisings and responses thereto in Europe, Asia, and North America
- The linkages among and between populism, deterritorialization, and reterritorialization
- What fuels the humans impulse to construct territorially-based communities

Le lien entre le populisme et le nationalisme et le (dés) ordre politique

La Commission de géographie politique accueille favorablement les documents relatifs à la relation entre la montée des mouvements populistes et le nationalisme territorial. L'objectif est d'encourager la prise en compte du rôle du nationalisme territorial dans l'émergence de tels mouvements, ainsi que les implications des mouvements populistes sur les questions d'identité et d'appartenance. Nous accueillons une série d'articles explorant le lien entre le populisme et le nationalisme et le rôle qu'il joue dans l'ordre (le) désordre politique en évolution.

Les thèmes qui seraient particulièrement appropriés sont les suivants:

- Le rôle de l'ethnonationalisme dans les mouvements populistes
- Les stratégies territoriales des mouvements populistes
- La géographie politique de l'opposition populiste
- Implications du populisme pour les conceptualisations de la relation peuple-territoire-identité
- Différences dans les soulèvements populistes et leurs réponses en Europe, en Asie et en Amérique du Nord
- Les liens entre nationalisme et entre le populisme, la déterritorialisation et la reterritorialisation
- Qu'est-ce qui alimente l'impulsion des humains à construire des communautés territoriales?

C34-SP2. The populism-nationalism nexus and political geographic (dis)order.

Alexander B. Murphy, University of Oregon, abmurphy@uoregon.edu

The populism-nationalism nexus and political geographic (dis)order

The Commission on Political Geography welcomes papers pertaining to the relationship between the rise of populist movements and territorial nationalism. The aim is to encourage consideration of the role territorial nationalism plays in the emergence of such movements, as well as the implications of populist movements for issues of identity and belonging. We welcome a range of papers exploring the populism-nationalism nexus and the role it is playing in the evolving political geographic (dis)order.

Themes that would be particularly appropriate include the following:

- The role of ethnonationalism in populist movements
- The territorial strategies of populist movements
- The political-geography of populist opposition
- Implications of populism for conceptualizations of the people-territory-identity relationship
- Differences in populist uprisings and responses thereto in Europe, Asia, and North America
- The linkages among and between populism, deterritorialization, and reterritorialization
- What fuels the humans impulse to construct territorially-based communities

Le lien entre le populisme et le nationalisme et le (dés) ordre politique

La Commission de géographie politique accueille favorablement les documents relatifs à la relation entre la montée des mouvements populistes et le nationalisme territorial. L'objectif est d'encourager la prise en compte du rôle du nationalisme territorial dans l'émergence de tels mouvements, ainsi que les implications des mouvements populistes sur les questions d'identité et d'appartenance. Nous accueillons une série d'articles explorant le lien entre le populisme et le nationalisme et le rôle qu'il joue dans l'ordre (le) désordre politique en évolution.

Les thèmes qui seraient particulièrement appropriés sont les suivants:

- Le rôle de l'ethnonationalisme dans les mouvements populistes
- Les stratégies territoriales des mouvements populistes
- La géographie politique de l'opposition populiste
- Implications du populisme pour les conceptualisations de la relation peuple-territoire-identité
- Différences dans les soulèvements populistes et leurs réponses en Europe, en Asie et en Amérique du Nord
- Les liens entre nationalisme et entre le populisme, la déterritorialisation et la reterritorialisation
- Qu'est-ce qui alimente l'impulsion des humains à construire des communautés territoriales?

Please send your abstract (max 250 words) to the convenor (see above) before you submit it online on the website of the Conference

<http://igu2018.ulaval.ca/registration-submission/commissions-and-study-groups-list/>

Under C34. Political Geography. Deadline for abstract submission is 15 March 2018

For general information see <http://igu2018.ulaval.ca/>